
    
مسعود نیک افروز، معاون اقتصادی و سرمایه گذاری منطقه آزاد کیش  در حضور معاون اول رئیس جمهور  مطرح  کرد:   

چهار شنبه 20 فروردین 1404، 10  شوال 1446 ، 9 آوریل 2025، شماره 4685 ، صفحه3

گزارش ویژه

    اقتصاد کیش -      مســعود نیک افروز، معاون 
اقتصادی و ســرمایه گذاری منطقه آزاد کیش، در 
نشست اقتصادی با حضور معاون اول رئیس جمهور، 
مدیرعامــل ســازمان منطقه آزاد کیــش و دبیر 
شــورای عالی مناطق آزاد کــه در ایام تعطیلات 
نوروزی صورت گرفت ، بر لزوم حمایت از سرمایه 
گذاری، ضرورت اصلاح قوانین مالیاتی، حمایت 
از گردشــگری ، توسعه تجارت و اتصال کیش به 

اقتصاد جهانی تأکید کرد.
به گزارش اقتصاد  کیش، وی با اشاره به ظرفیت های 
اقتصــادی کیش گفــت: »کیش می توانــد یکی از 
موتورهای اصلی اقتصاد کشــور باشــد، اما قوانین 
پیچیــده، مالیات های ســنگین و تغییرات پی درپی 
بخشنامه ها موجب شده تا بسیاری از سرمایه گذاران، 
این منطقه را ترک کرده و به کشورهای همسایه مانند 

امارات، عمان و ارمنستان مهاجرت کنند.«
اقدامات انجام شده در حوزه سرمایه گذاری

نیک افــروز با اشــاره به اقدامات اخیر در راســتای 
بهبود فضای سرمایه گذاری به کلنگ زنی اولین مینی 
LNG بومی کشور برای تأمین انرژی پایدار و کاهش 
هزینه های سوخت، انتشار فراخوان ۳۵ طرح جدید 
گردشــگری، هتلی، خدماتی و فرهنگی و جذب ۳۳ 
هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری و حذف استعلامات 

زاید و کاهش زمان صدور جواز تأســیس صنعتی و 
صدور و تمدید مجوزهای فعالیت اقتصادی اشــاره 

کرد.
لزوم اصلاح قوانین مالیاتی و حذف بخشنامه های 

متناقض
وی تأکید کرد که مناطق آزاد باید از قوانین مالیاتی اولیه 
خود پیروی کنند تا سرمایه گذاران با اطمینان بیشتری 
فعالیت کنند. همچنین، وی حذف بخشــنامه های 
متناقض و تسریع در فرآیندهای اداری را از ضروریات 

توسعه سرمایه گذاری در کیش دانست.
توسعه گردشگری و جلوگیری از خروج ارز

نیک افــروز در بخــش دیگری از ســخنان خود به 
اهمیــت صنعت گردشــگری پرداخــت و گفت: 
»ســالانه میلیاردها دلار ارز از کشور خارج می شود، 
زیرا جایگزین مناســبی برای مقاصد گردشــگری 
خارجــی تعریف نکرده ایم.« ایشــان در خصوص 
برخــی اقدامــات اخیر برای تقویت گردشــگری 
بــه ورود ۷۳۲ خودروی موقــت و ۶۳۰ خودروی 
قطعی برای گردشــگران و توسعه زیرساخت های 
گردشــگری از جمله هتل سازی و خدمات اقامتی 

اشاره نمود.
وی پیشنهاد کرد که بسته های سفر جذاب تری برای 
گردشــگران داخلی طراحی شود، محدودیت های 

ورود گردشگران خارجی کاهش یابد و گردشگری 
سلامت در کیش توسعه پیدا کند.

کیش، هاب تجاری منطقه
معاون اقتصادی و ســرمایه گذاری کیش همچنین بر 
ظرفیت های تجــاری این منطقه تأکید کرد و گفت: 
»کیش می تواند مانند جبل علی امارات یا وان ترکیه، به 
یک مرکز تجاری و صادرات مجدد تبدیل شــود، اما 
موانع گمرکی و هزینه های بالا مانع تحقق این هدف 

شده است.«
وی در خصوص اقدامات اخیر در این حوزه به کاهش 
موانع گمرکی بــرای ورود کالاهای تجاری، حذف 
فرآیندهای زائد و کاهش یا حذف عوارض ورودی 
برای برخی کالاهای اساسی و زیرساختی اشاره کرد.

لزوم اتصال کیش به اقتصاد جهانی
نیک افروز با اشــاره به مشکلات بانکی و نقل وانتقال 
پول برای ســرمایه گذاران خارجی اظهار داشــت: 
»ســرمایه گذاران خارجی حاضر نیســتند در جایی 
سرمایه گذاری کنند که امکان انتقال پول ندارند.« وی 
راهکارهایــی همچون فعالیت بانک های خارجی و 
صرافی ها در کیش و توســعه دیپلماسی اقتصادی را 

برای جذب سرمایه های خارجی پیشنهاد داد.
در پایان، نیک افروز تأکید کرد:

۱- قوانیــن مالیاتی مناطق آزاد باید به شــرایط اولیه 
بازگردد.

۲- گردشگری باید به صورت جدی تقویت شود تا 
هم از خروج ارز جلوگیری شــود و هم ارز خارجی 

جذب گردد.
۳- کیش باید به شــبکه تجارت جهانی متصل شود 
و زیرســاخت های لازم بــرای تســهیل تجارت و 

سرمایه گذاری فراهم گردد و
۴- فرآیندهــای اداری بایــد تســهیل شــوند تــا 
ســرمایه گذاران و فعالان اقتصادی بتوانند با سهولت 

بیشتری در این منطقه فعالیت کنند.
وی در پایان ســخنان خود اظهــار امیدواری کرد که 
با تصمیمات صحیح و سیاست گذاری های مناسب، 
و ایجــاد امکان مدیریت درســت بر اســاس قانون 
چگونگی اداره مناطق آزاد، کیش بتواند جایگاه واقعی 

خود را در اقتصاد ایران و منطقه بازیابد.

لزوم حذف بخشنامه های متناقض با اهداف 
مناطق آزاد 

اقتصاد کیش -  دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری، صنعتی و ویژه اقتصادی با اشاره به 
چشم انداز ۱۴۱۴، از برنامه های گسترده برای توسعه زیرساخت ها، رشد گردشگری و 

افزایش سرمایه گذاری داخلی و خارجی خبر داد.
به گزارش اقتصاد کیش رضا مسرور، دبیر شورای عالی مناطق آزاد تجاری - صنعتی 
و ویژه اقتصادی کشور، ، با اشاره به چالش های مناطق آزاد، بر لزوم حکمرانی مناسب، 

کاهش موانع سرمایه گذاری و تسهیل فرآیندهای اداری تأکید کرد.
مسـرور با اشاره به مشکلات موجود در مناطق آزاد و تاکید روی این مسئله که برای 
حل مسائل مناطق آزاد نیازمند اهتمام ویژه از سوی دولت و مجلس هستیم گفت: ما باید 
حکمرانی مناسبی داشته باشیم تا سرمایه گذاران بتوانند با اطمینان وارد این حوزه شوند. 
اگر رضایت سرمایه گذاران تأمین نشود، جذب سرمایه گذار جدید دشوار خواهد شد.

وی افــزود : در برخــی مناطــق، قراردادهایی وجود دارد که بیش از ۱۰ ســال بدون 
تصمیم گیری باقی مانده است. با اصلاح این روند، فضای کسب  وکار بهبود یافته و در 
ماه های آینده تأثیرات مثبت آن محسوس تر خواهد شد.دبیر شورای عالی مناطق آزاد با 
بیان اینکه مناطق آزاد برای کار با کشورهای خارجی طراحی شده اند خاطرنشان کرد: 
لازم است مقررات دیپلماسی اقتصادی در این مناطق اجرایی شود تا مشکلاتی مانند 
ثبت سفارش و سایر محدودیت ها برطرف شود. البته در دنیا مناطق آزاد مشترک در 
حال راه اندازی است و ما نیز با کشورهایی مانند ترکمنستان، ترکیه و پاکستان مذاکراتی 

برای ایجاد این مناطق داشته ایم.
مســرور در ادامه ضمن انتقاد از عملکرد بانک مرکزی در عدم تأســیس بانک های 
برون مرزی در مناطق آزاد، گفت: بانک های آف شــور می توانند در شرایط تحریم به 
کشور کمک کنند، اما هنوز مجوز تأسیس آن ها صادر نشده است. این مسئله نیازمند 

تغییر نگرش در بانک مرکزی است.
وی همچنین با اشــاره به مشکلات مالیات بر ارزش افزوده خاطرنشان کرد: این نوع 
مالیات در بسیاری از کشورها، از جمله ترکیه، در مناطق آزاد اعمال نمی شود. اما در ایران، 
این مالیات باعث افزایش قیمت تمام شده کالاها و کاهش رقابت پذیری تولیدکنندگان 
شده است. کمیسیون اقتصادی، کمیسیون برنامه و بودجه و همچنین فراکسیون مجلس 

قول داده که این مسئله را حل کند.
دبیر شورای عالی مناطق آزاد افزود: ما برای بازگرداندن امید به سرمایه گذاران تلاش 
می کنیم. در ماه های اخیر، اتفاقات مثبتی در مناطق آزاد رخ داده اســت و امیدواریم با 

حمایت های دولت و مجلس، این روند ادامه پیدا کند.

مسرور دبیر شورایعالی مناطق آزاد:

مناطق آزاد اصولا برای کار با کشورهای 
خارجی طراحی شده اند 

اقتصاد کیش -   سید مرتضی عمادی دبیر ستاد رویدادهای مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
کشور شد

به گزارش  اقتصاد کیش  رضا مسرور، دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
کشور ، در حکمی سیدمرتضی عمادی را به عنوان دبیر ستاد رویدادهای مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی منصوب کرد. این انتصاب با هدف تحقق اهداف اقتصادی کشور و به 

ویژه در راستای شعار سال »سرمایه گذاری برای تولید« صورت گرفته است.
در پی انتصاب جدید در ســاختار مدیریتی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، رضا مسرور 
دبیر شورای عالی این مناطق، در حکمی »سیدمرتضی عمادی« را به سمت دبیر ستاد 
رویدادهای مناطق آزاد و ویژه اقتصادی کشــور منصوب کرد. این تصمیم با توجه به 
اهمیت استراتژیک مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در توسعه اقتصادی کشور و تحقق شعار 
ســال »سرمایه گذاری برای تولید« و در راستای برنامه ریزی و ساماندهی رویدادهای 
مختلف اقتصادی، تجاری، فرهنگی و گردشــگری در سطوح ملی و بین المللی و به 

منظور تقویت تولید و جذب سرمایه گذاری اتخاذ شده است.
این اقدام به تقویت و توسعه مناسبات اقتصادی و فرهنگی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
کمک کرده و در نهایت بر ارتقای ســطح تولید ملی و جذب ســرمایه های داخلی و 

خارجی اثرگذار است.
گفتنی است ستاد رویدادهای مناطق آزاد ویژه اقتصادی با حضور معاونین و نیز مدیران 
عامل و یا نمایندگان تام الاختیار مناطق و در راستای برنامه ریزی و ساماندهی و حضور 
و هماهنگی مناطق، در رویدادهای مختلف اقتصادی، تجاری، فرهنگی و گردشگری 

در سطوح بین المللی و ملی ایجاد شده است.

با حکم دبیر شورای عالی مناطق آزاد ؛

مرتضی عمادی دبیر ستاد رویدادهای 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی شد

اقتصاد کیش -   مدیر عامل  شرکت سرمایه 
گذاری و توســعه کیش از تلاش برای تغییر 
مسیر فروش دارایی ها به سمت ایجاد درآمد 

های پایدار خبر داد.
به گزارش اقتصاد کیش؛ سید معین هاشمی به 
برنامه ریزی هوشمندانه برای بهره برداری از 
دارایی های موجود و ایجاد روش های نوین 

درآمدزایی اشاره کرد.
وی مشارکت مردم و کیشوندان در فعالیت 
های اقتصادی را موضوعی مهم برشــمرد و 
اظهار داشت: این امر در جزیره کیش مغفول 

مانده و باید مسیری برای شکل گیری این نوع مشارکت تعریف شود.
ســید معین هاشــمی هم چنین  بر لزوم معرفی فرهنگ بومی جزیره کیش به سرمایه 

گذاران تاکید کرد

  مدیر عامل  شرکت سرمایه گذاری و توسعه کیش :

سیاست  شرکت سرمایه گذاری و توسعه کیش 
در جهت  ایجاد درآمدهای پایدار خواهد بود 

 

اقتصاد کیش -        جمشــیدی  مدیر عامل  شــرکت 
عمــران ، آب و خدمات کیــش از اهتمام جدی این 
شرکت برای استفاده بهینه از ظرفیت های بومی منطقه 

در جهت تحقق شعار سال خبر داد . 
بــه گزارش  اقتصاد کیش  ، احمد جمشــیدی مدیر 
عامل  شرکت عمران ، آب و خدمات کیش  با اشاره به 
منویات رهبر معظم انقلاب و تعیین شعار سال ۱۴۰۴ با 
عنوان » سرمایه گذاری برای تولید « بر ضرورت تحول 
در حوزه مدیریت شهری تاکید کرد و اظهار داشت : 
بی تردید شهروندان قانون مدار و فرهیخته مهم ترین 

سرمایه های ارزشمند جزیره کیش هستند و ما ضمن 
تجلیل از تمامی ســاکنان فهیم جزیره کیش که برای 
توسعه این شهر مشارکتی فعال و موثر دارند آماده ایم 
تا برای بکار گیری طرح های نوین و دانش بنیان و ایده 
های خلاقانه در حوزه های خدمات و مدیریت شهری 
با شهروندان و سرمایه گذاران همکاری گسترده داشته 
باشــیم . وی شفاف سازی و کوتاه کردن فرایندها را 
گامی موثر در تسهیل فعالیت سرمایه گذاران و تقویت 
تولیدات داخلی برشــمرد و گفت : می کوشــیم تا با 
کاهش بروکراسی و تســهیل روند فعالیت سرمایه 

گذاران در حوزه های شــهر سازی و خدمات شهر 
بستر لازم برای تحقق شعار سال در این جزیره زیبای 

مرجانی فراهم شود.
احمد جمشــیدی تصریح کرد: مــا از تمامی فعالان 
اقتصادی و ســرمایه گذاران علاقمند به حوزه های 
مختلف از جمله مدیریت هوشمند شهری ، زیباسازی 
معابــر با تکیه بر تولیــدات دانش بنیان، حمل و نقل 
هوشــمند و طرح های زیست محیطی و مدیریت 
پسماند با هدف تثبیت جایگاه جزیره کیش به عنوان 
شهر دوستدار و حامی محیط  زیست حمایت کرده و 
آماده تقویت همکاری با سرمایه گذاران در این حوزه 
ها هستیم. جمشیدی افزایش نشاط شهری و استفاده 
مطلــوب از ظرفیت های طبیعی کیش به عنوان یک 
شهر ســاحلی در جهت رونق گردشگری و زیست 
شبانه را از جمله رویکردهای شرکت عمران در سال 

جدید عنوان کرد.
مدیــر عامــل  شــرکت عمــران ، آب و خدمات 
اظهارداشــت : جزیره کیش همواره یکی از بهترین 
مناطق آزاد کشور در زمینه توسعه صنایع با فناوری 
بالا )های تک( بوده است ، امسال و در راستای تحقق 
شعار ســال نیز زمینه همکاری با سرمایه گذاران و 
تولید کنندگان فعال در حوزه محصولات و خدمات 
ایمنی ، مبلمان شــهری ، مدیریت پســماند و زیر 
ساخت های انرژی بیش از پیش تقویت خواهد شد 
تا ظرفیت های بومی این منطقه درجهت تحقق شعار 

سال بکار گرفته شود.

از طرح های نوین و دانش بنیان و ایده های خلاقانه 
در حوزه های خدمات شهری استقبال می کنیم 

جمشیدی  مدیر عامل  شرکت عمران ، آب و خدمات کیش: 

اقتصاد کیش -    معاون گردشگری سازمان منطقه آزاد کیش گفت: ما نباید خودمان را به 
وضعیت فعلی قانع کنیم و خودمان را با پایین تر از خودمان مقایسه کنیم. سطح خدمات 
گردشگری در کیش باید افزایش یابد و در این مسیر هم باید استانداردهای کشورهای 

پیشرو در این صنعت، معیار سنجش کیفیت خدمات ما باشد.
به گزارش اقتصاد  کیش، علی حسنلو معاون گردشگری کیش با حضور در دفاتر جامعه 
مراکز پذیرایی و جامعه دفاتر خدمات مسافرتی و گردشگری کیش از نزدیک در جریان 

فعالیت های صنفی این دو جامعه قرار گرفت.
حسنلو با تاکید بر اینکه تمامی صنوف مرتبط با صنعت گردشگری باید در چارچوب 
مأموریت و وظایف خود به ارائه خدمات مناسب به مسافران بپردازند، اظهارکرد: بازار 
گردشــگری باید به گونه ای مدیریت شود که از تضییع حقوق مسافران و فعالان این 

حوزه جلوگیری شود. 
وی گفت: در همین راستا، یکی از برنامه های اولویت دار سازمان منطقه آزاد کیش که 
به زودی اجرا خواهد شد، درجه بندی و استانداردسازی مراکز گردشگری جزیره است.
معاون گردشگری سازمان منطقه آزاد کیش افزود: نگاه نظارتی ما بر خدمات گردشگری 
بیش از پیش خواهد شد، چرا که عدم برخورد با متخلفان، اجحاف در حق افرادی است 

که در چارچوب قانون و باکیفیت بالا خدمات رسانی می کنند.
حسنلو همچنین تصریح کرد: ما به هیچ وجه وارد عرصه تصدی گری نخواهیم شد، اما 
از سوی دیگر، انحصارها را خواهیم شکست. هم باید حقوق سرمایه گذار را حفظ کرد 
و هم گردشگر. بدون این امر تعادل بهم خواهد ریخت و هر دو بخش متضرر می شوند.
به گفته وی، یکی از اهداف کلیدی سازمان، ارتقای استانداردهای خدمات گردشگری 
در کیش اســت و گفت: ســطح خدمات گردشگری در کیش باید افزایش یابد و نیز 
استانداردهای کشورهای پیشرو در این صنعت، معیار سنجش کیفیت خدمات ما باشد.
حسنلو در پایان تأکید کرد در تمامی مراحل سفر، از لحظه ورود گردشگران به جزیره تا 
زمان خروج، معاونت گردشگری را متولی و ناظر بر کیفیت خدمات رسانی می دانیم و 
تلاش خواهیم کرد تجربه ای رضایت بخش برای مسافران رقم بزنیم. در این مسیر هم 

بزرگترین کمک و یاور ما اصناف گردشگری خواهند بود. 

معاون گردشگری سازمان منطقه آزاد کیش :

کیفیت خدمات  گردشگری کیش
 باید ارتقاء یابد 

اقتصاد کیش -    محمد خرم سرپرست دفتر امور 
شــوراها و مناطق آزاد تجاری وزارت آموزش و 

پرورش شد
 محمد خرم به عنوان سرپرست دفتر امور شوراها 
و مناطق آزاد تجاری وزارت آموزش و پرورش 
منصوب شد.  خرم دانشجوی دکتری فقه و مبانی 
حقوق اسلامی بوده و سوابقی همچون مدیرکلی 
امور مجلس ، مدیرکلی تخلفات اداری و مشاور 
وزیــر آموزش و پرورش در امور ایثارگران را در 

کارنامه دارد. پیش از این هادی عابدی عهده دار این مسئولیت بوده است.

با حکم وزیر آموزش و پرورش؛

محمد خرم سرپرست دفتر امور مناطق 
آزاد وزارت آموزش و پرورش شد

اقتصــاد کیش -    عباس عراقچی وزیر امور خارجه ایــران ، اظهارات  اخیردونالد  
ترامپ  رئیس جمهور آمریکا را مبنی بر انجام مذاکرات دو کشور تایید کرد و گفت : 
ایران و آمریکا برای مذاکراتی غیرمستقیم و در سطح بالا، روز شنبه در عمان ملاقات 

خواهند کرد 
عباس عراقچی وزیر خارجه ایران، اظهارات ترامپ مبنی بر آغاز مذاکرات ایران و آمریکا 

در روز شنبه را تایید کرد اما اضافه کرد که گفتگوها غیرمستقیم خواهد بود. 
عراقچی طی توییتی نوشت:

ایران و ایالات متحده روز شنبه در عمان برای مذاکرات غیرمستقیم در سطح بالا دیدار 
خواهند کرد.

این در حالی است که دونالد ترامپ رئیس جمهور آمریکا پیش از این از انجام مذاکرات 
مستقیم دو کشور صحبت کرده بود . باید تا روز شنبه منتظر ماند تا وضعیت این مذاکرات 

مشخص شود مستقیم یا غیر مستقیم.
حسین موسویان دیپلمات پیشین درباره کمّ وکیف مذاکره جمهوری اسلامی و ایالات 
متحده نوشت: »به نظر می رسد شنبه ۲۳ فروردین در عمان ابتدا آقایان عراقچی وزیر 
خارجه ایران و استیو ویتکاف، مذاکره را به طور غیر مستقیم آغاز خواهند کرد و بعد 
از یکی دو ساعت و در صورت مثبت بودن، نمایندگان ایران و آمریکا گفت و گو های 

مستقیم را آغاز خواهند کرد.«
حســین موسویان،  دیپلمات پیشین و کارشناس سیاست خارجی، با انتشار متنی در 

فضای مجازی به چندوچون مذاکره آتی ایران و آمریکا پرداخته است.
 او نوشت: مذاکرات ایران و آمریکا احتمالا توسط آقایان عراقچی و ویتکاف صورت 

خواهد گرفت. اما مستقیم یا غیر مستقیم؟
 آقای ترامپ اعلام کرد که شــنبه »مذاکرات مســتقیم و سطح بالا« بین آمریکا و ایران 

صورت خواهد گرفت.
 آقای عراقچی وزیر خارجه ایران  نیز اعلام کرد: ایران و آمریکا روز شــنبه در عمان 
»مذاکرات غیرمستقیم و سطح بالا« خواهند داشت. هر دو درست می گویند. تناقضی 

هم وجود ندارد.
 در دوران اوباما هم همین اتفاق افتاد. منتهی راه حل این شد که ابتدا مذاکرات در استانبول 
با حضور کاترین اشتون آغاز شد و بعد خانم اشتون اتاق را ترک کرد و مذاکره کنندگان 

ایرانی و آمریکایی مستقیم گفت و گو کردند و نتیجه مثبت حاصل شد.
 به نظر می رسد شنبه در عمان ابتدا آقایان عراقچی وزیر خارجه ایران و استیو ویتکاف، 
مذاکره را به طور غیر مستقیم آغاز خواهند کرد و بعد از یکی دو ساعت و در صورت 

مثبت بودن، نمایندگان ایران و آمریکا گفت و گو های مستقیم را آغاز خواهند کرد.

 مستقیم یا غیر مستقیم کدام؟! 


